
 

 

 Dagsorden 
Skolebestyrelsesmøde 

Firehøjeskolen 
 

Dato: 25. september 
Tid: kl. 17.00 – 19.30  
Sted: Personalerummet Nørup 

 
 

 

Afbud: Gitte 
 
Referent: BS eller AH 

 
Ordstyrer: 
MT 

Mødedeltagere:  
Forældrevalgte, elevrådet samt skolens tilknyttede personale.  
 
 
Rasmus: husk kage 
Mette: lasagne op af fryser. 
 

 

Dagsorden: 

 

Pkt. Ansv.  Dagsordenspunkt Referat/konklusion 

1.  MM 5 Sang  

2.  IGL 20 Elevrådet, arbejdsdag og undervisningsmiljøvurdering før 1. 
januar. Bilag. 

• Det lille og det store elevråd ønsker at holde 
Halloween sammen – hele skolen 
Det foreslås, at der afholdes Halloween-arrangement i 
de to mellemste lektioner. Forslaget er fortsat til 
drøftelse, da det ikke har været ude i klasserne 

• Det store elevråd ønsker ikke at sælge risengrød – som 
var et forslag fra det lille elevråd 

• Der er ønske om legepatrulje-gårdvagter i første 
omgang fredag i den første pause. Elevrådet har en 
oplevelse af, at den eksisterende ordning ikke fungerer 
optimalt – der følges op 

• Der er allerede legepatrulje med 6. klasseelever, som 
er ude onsdag i middagspausen, hvor de hjælper 0. og 
1. klasse i gang med forskellige lege. 

• Ønske om 2 udsmykningssdage om året, hvor kreativt 



arbejde kombineres med praktisk arbejde. Det kunne 
f.eks. være forskellige former for ”udsmykning” på et 
afgrænset område, hvor elever har lov til at male, hvad 
man har lyst til – dog noget æstetisk pænt. Det kunne 
f.eks. være en julemand eller nisser til jul og noget 
andet smukt til sommer. Væggen skulle males over 
med hvidt mellem de to udsmykningsdage. 
Vigtigt, at der laves regler for, hvad der må males. 
Der arbejdes videre i elevrådene med idéen 

• 8. klasse vil gerne have idéer til, hvad de kan gøre for 
at tjene penge til deres tur 
- julekalendere fra Diabestesforeningen 
- sælge kager, pølsehorn, pizzasnegle o.lign. til 

skolefesten 
- lave og sælge risengrød 
- sælge æbleskiver evt. til juleklip 

• Lokalet, som 7. klasse havde klasselokale i, bliver ikke 
brugt til noget – det store elevråd vil gerne bruge det 
til grupperum 

• Det er ret mørkt i gamle aula – det er svært at arbejde, 
når der ikke er ordentligt lys 

• Morgensang tager for lang tid – er der noget, der kan 
justeres? Elevrådene ønsker ikke, at slette 
morgensang, men vil gerne tænke nye tanker ift. 
formen. Mette fortæller, at der er planer om at lade 
morgensang gå på skift mellem klasserne – 
elevrådsrepræsentanterne tager forslaget med tilbage 
til elevrådet – og tænker også på, hvordan 
sangforslagene kommer fra klasserne til musiklæreren. 

• Elevrådene synes ikke, der skal være energidrikke i 
skoletiden, som de oplever, det sker nu. Lærerne har 
signaleret, at det er no go at drikke energidrikke og 
sodavand og spise slik og chips i skoletiden. Det store 
elevråd vil tage emnet med tilbage til elevrådet. 
Skolebestyrelsen tager det med på et senere møde. 



• Skolebestyrelsen opfordrer elevrådene til at tage en 
snak om, hvordan vi undgår, at der bliver ødelagt ting 
på skolen. Hvordan kan vi hjælpe hinanden med at 
passe på skolen? 

• Nogle i elevrådene vil gerne have lov til at spille på 
devices i frikvartererne 
Andre ønsker, at der ikke må spilles, da de gerne vil 
være fysisk sammen i stedet for gennem spil 
Elevrådene ønsker en politik på dette område – 
kommer med på et senere skolebestyrelsesmøde 

• Det lille elevråd har sendt følgende punkter – 
indsamlet i klasserne – de gerne vil have med på en 
evt. arbejdsdag: 

➢ vandautomaten 
➢ toiletterne  
➢ 6.x dør 
➢ legepladsen  
➢ computerne 
➢ maling til de sidste mursten 
➢ meter fodboldmål 
➢ rigtig basked net i rigtig højde 
➢ maling af lokaler 

 

• Mette orienterer om undervisningsmiljøvurdering, som 
der arbejdes videre med. 

 

3.  MM 10 Status viceskoleleder, aktuel status skolen de første måneder, 
ledende pædagog, ny 0. klasse, klub, børnemøder SFO, status 
indsatser ift. sprog, mellemform, lejrskole. 

• Der er ansat ny viceskoleleder pr. 1. nov. – Karsten 
Bording 

• Lotte er ansat som ledende pædagog fra 1. aug. Hun 
arbejder bl-a. med overgange mellem sfo og skole 

• Der er startet klub for 13-18 årige – succes – mange 
unge mennesker benytter sig af den. Positive 
tilbagemeldinger fra forældre. Opfordring til at de unge 
mennesker, som kommer der, reklamerer for klubben 
– evt. på en morgensamling 



• Der er startet sfo 2 for 4.-6. klasse – succes 

• Nyt tiltag i sfo: Børnemøde, hvor børnenes stemmer 
høres på et formaliseret plan 

• Der er opmærksomhed på, hvordan vi taler og skriver 
til og om hinanden. Der arbejdes i klasserne – og der 
arbejdes på, at der kommer endnu mere fokus på det. 

• Mellemformer er startet op efter sommerferien. 
Mellemform er en strategi, der gerne skal fastholde 
flere elever på vores skole. Samtidig er det vores 
ønske, at flere elever, der nu er i specialtilbud evt. kan 
komme tilbage til Firehøjeskolen 
Skolebestyrelsen opfordrer til at kompetenceudvikle 
personalet – evt. diamantforløb og Nada 

• Skolebestyrelsen er med til at bestemme, om der skal 
tildeles ressourcer til lejrskole. Udskolingens lejrskole 
har fået mange positive tilbagemeldinger i forhold til, 
at mange elever bliver rystet sammen på tværs af 
årgangene. Det opleves også efter lejrskolen. 
Lejrskolen gjorde også noget godt for personalet, som 
var med.  

4.  MM 10 Fra udskoling. Ønske om sko-fri udskoling med inde-sko. Evt. 
forsøgsordning denne vinter. 
Vil I drøfte det i bestyrelsen. 
Hvis vi skal det, kræver det, at rammerne til det er i orden. 
Budget, økonomi, håndhævelse. 
Er der mon forældre, der kan hjælpe os med at komme i gang? 

• Skolebestyrelsen opfordrer til, at elevrådet tager 
drøftelsen sammen med deres lærere og tager en 
beslutning sammen. Der opfordres til at tænke alle 
scenarier igennem. Tænk også på, hvad det kommer til 
at betyde for resten af skolen. 

 

5.  MT/IGL 40 Drøftelse ift. Skole-hjem samarbejde 

• Bordet rundt 

• Kan skole-hjem samarbejdet forbedres? 

• Hvordan kan skole-hjem samarbejdet understøtte den 
gode overgang, indskoling-mellemtrin, mellemtrin 
udskoling endnu bedre end i dag 

• Forældremøder – Nye tiltag i år, fælles, klassevis 

• Formøder kontra andre former for input til møde 

• Essensen af et forældremøde – hvad bringer man som 

• Nyt tiltag i år: Forældremøder holdes årgangsvis, 
hvorved man undgår, at forældre med flere børn må 
prioritere at deltage i det ene barns klasses 
forældremøde. 

• Bordet rundt: 
- Dialogprincipperne holder stadig – dog vigtigt 

fortsat at gøre opmærksom på dem evt. vedhæfte 
dem, når der indkaldes til forældremøder 

- Hvordan får vi kommunikeret ud, at der i 



forældre/hvad ønsker man at opnå   

• Skole-hjem samtaler kontra den daglige dialog 

• Skinner skolens værdier igennem i samarbejdet? 

• Skal konklusioner af denne drøftelse indføjes i 
dialogprincipper? 

 
Dialogprincipperne: bilag. 
 

dialogprincipperne står, at vi gerne vil tage tingene 
så hurtigt som muligt, så vi undgår, at der f.eks. på 
forældremøder i august tages oplevede episoder 
fra for længe siden op. 

- Forslag om at lave en kort video om 
dialogprincipperne, som lægges op på Facebook og 
Aula. Vigtigt at prioritere rigtigt, så det bliver en 
appetitvækker til at læse hele dokumentet. 
Der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af Ida, 
Louise og Mette. Der arbejdes på at finde en 
medarbejder og en elev til at medvirke, når der er 
lavet en ”drejebog” til videoen. 

• Punktet drøftes videre på næste skolebestyrelsesmøde 

6.  MM 10 Status overgange ift. brobygning: Den gode overgang Bøllen, 
Skovkanten. Et samarbejde udvikles på. 
 

• Udsat til næste møde 

7.  MM 20 Mad/punktet flyttes til hvor det passer bedst  

8.  MT 10 Nyt fra medarbejderne, bestyrelsen, ledelsen • Ikke noget nyt på dette møde 

9.  Evt. 5   

 

Evt. afbud bedes meddelt til: 

Mads Thomsen · Tlf. 2129 2774 - madshthomsen@gmail.com eller 

Mette Mostrup Nymand. Tlf. 2153 9880 - MEMNY@Vejle.dk 

Punkter til kommende møder: 

• Erhvervsmesse – planlægge - kom og møde en håndværker/designer, adoptivklasser, Carsten Vester 

• Profil for skolen og økonomiske prioriteringer – svømning – sfo prioriterer det 

• Hvad er det fede ved skolen, valg af skolen – punkter fra elevrådet – høj faglighed - trivsel 

• Hjælpemidler til ordblinde 

• Efter nytår –input fra indskoling, mellemtrin, udskoling ift. prioriteringer af økonomi, lejrskoler, forældrekørsel, cykle mere 

• Læsebånd – pris, resultat ift. co-timer 



• Kommunikationsstrategi ift. forældrekommunikation aula, beskeder, mv, en proces ift. personalet 

• Gem af dagsorden – og vidensdeling 

• Energidrikke i skoletiden 

• Spil på devices i pauserne 

• Arbejdsdag for forældre – Ida undersøgende på, hvordan man gør på Gårslev Skole og Bredagerskolen, hvor man har forældreforeninger. Louise re 

opsøgende på lokale kræfter 

• Video om dialogprincipperne 

• Skole-hjem-samarbejde – punktet færdigbehandles på næste møde 

• Status overgange ift. brobygning: Den gode overgang Bøllen, Skovkanten. Et samarbejde udvikles på. 

 

Skolebestyrelsesmøder 17.00 – 19.30 

31/10  

23/11 

14/12 

23/1 

21/2 

19/3 

15/4 

14/5 

13/6 

 


